

ကွပ်ကဲမှုဗဟိုဌာနက 2023 ခုနှစ် 1 လ 1 ရက်မှစ၍ ကျန်းမာရေးအာမခံမရှိသော နိုင်ငံသားမဟုတ်သူများသည် ထိုင်ဝမ်တွင် နေထိုင်စဉ်အတွင်း COVID-19 ရှိကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက ရောဂါ ရှာဖွေကုသခြင်း အတွက် ကိုယ်တိုင်ပေးဆောင်ရန် စီစဉ်နေသည်။

ထုတ်ပြန်ချက် - 2022-12-05

ဗဟိုကူးစက်ရောဂါကွပ်ကဲမှုဌာနမှ ယနေ့ (5) ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်သည်မှာ ပြည်တွင်းကူးစက် ရောဂါ နှေးကွေးမှုနှင့် နယ်စပ်ဒေသနှင့် ရပ်ရွာကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးမူဝါဒများ ဖြေလျှော့ရေးတို့ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး နိုင်ငံသားမဟုတ်သူများ ထိုင်ဝမ်တွင် ရှိစဉ် COVID-19 တွေ့ရှိပါက 2023 ခုနှစ် 1 လ 1 ရက်မှစ၍ ကွာရန်တင်းနှင့် ကုသမှုကုန်ကျစရိတ်များကို ကိုယ်တိုင်ပေးရန် စီစဉ်နေသည်။

လက်ရှိပြည်သူ့လူထု နိုင်ငံတွင်းရောဂါ ရှာဖွေတွေ့ရှိပြီး နောက်ကွာရန်တင်း၊ ကုသမှုကာလနှင့် ပတ်သက်သည့် ဆေးဖိုးများကို နိုင်ငံသား (သို့) ကျန်းမာရေးအာမခံမရှိမရှိမခွဲခြားဘဲ ကျန်းမာရေးအာမခံအစိုးရဘတ်ဂျက်ဖြင့် ပေးဆောင်ထားကြောင်း ကွပ်ကဲမှုစင်တာမှ ထောက်ပြသည်။ စောင့်ကြည့် လေ့လာရေးအချက်အလက်များအရ ယခုနှစ် (2022) ခုနှစ် 11 လ 28 ရက်အထိ နိုင်ငံသားမဟုတ်သူများတွင် အတည်ပြု လူနာ 260,929 ဦး ရှိခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် အတည်ပြု ဖြစ်ပွားမှု၏ 3.2% ၊ ယင်းတို့အနက် 112 ဦးမှာ အလည်အလတ်နှင့် ပြင်းထန်သည်ဟု သိရသည်။ ဝင်ရောက်လာသည့် ခရီး သည် အရေအတွက် တည်ငြိမ်လာမှုကို ရင်ဆိုင်နိုင်ရန် 2023 ခုနှစ် 1 လ 1 ရက်မှစ၍ (အတည်ပြု ကွာရန်တင်းစတင်သည့်နေ့) COVID-19 အတည်ပြု ကွာရန်တင်းကုသမှုကုန်ကျစရိတ်အတွက် ငွေ ပေးချေးသည့် အရာများကို ချိန်ညှိခြင်း (အဓိကအားဖြင့် အတည်ပြု လက်ရှိအခြေအနေပေါ်မူ တည်သည်) :

1. တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသားများ(ကျန်းမာရေးအာမခံရှိ/မရှိသည်ဖြစ်စေ)၊ ကျန်းမာရေးအာမခံရှိနိုင်ငံသားမဟုတ်သူများနှင့်ထိုင်ဝမ်တွင်အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသောနိုင်ငံခြားသားများ (ကော်လာပြာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများ၊ ကော်လာဖြူ လျှောက်ထားသူများ၊ ပျောက်ဆုံးရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများ၊ နယ်မြေအတွင်းအလုပ်လုပ်ကိုင်နေသောနိုင်ငံခြားတံငါသည်များစသည်တို့အပါအဝင်)၊ အတည်ပြု ကွာရန်တင်းကုသမှုကာလအတွင်းသက်ဆိုင်ရာအသုံးစရိတ်ကိုအစိုးရဘတ်ဂျက်ဖြင့်ကျခံစေရမည်။

2. ကျန်းမာရေးအာမခံမရှိနိုင်ငံသားမဟုတ်သူများထိုင်ဝမ်တွင်နေထိုင်စဉ်ကာလစစ်ဆေးတွေ့ရှိပါကအတည်ပြု ကွာရန်တင်းကုသမှုကာလအတွင်းသက်ဆိုင်ရာကုန်ကျစရိတ်များကိုကိုယ်တိုင်ကျခံစေရမည်။

ကွပ်ကဲမှုစင်တာမှညွှန်ကြားချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ(နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနစသည်ဖြင့်)မှကျန်းမာရေးအာမခံမရှိသောနိုင်ငံခြားသားများ(ခရီးသွားများ၊ ထိုင်ဝမ်လာသည့်ကာလတိုဖလှယ်ကျောင်းသားများအပါအဝင်)ကိုမဝင်မီဆေးဘက်ဆိုင်ရာအာမခံဝယ်ရန်အကြံပြုပါ။ ထိုင်ဝမ်မှာနေထိုင် စဉ်လက်ရှိကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ရေးစည်းမျဉ်းများကိုလိုက်နာသင့်သည်။ အပြင်သွားသည့်အခါအချိန်မရွေးလက်ကိုသန့်ရှင်းစေအောင်ထားဖို့လက်သန့်ဆေးရည်တွေဆောင်သွားနိုင်သည်။ နေထိုင်ရာသို့ပြန်လာသည့်အခါလက်သန့်ရှင်းရေးလုပ်ရမည်။ အကယ်၍ဖျားနာခြင်း၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာလက္ခဏာများ၊ ဝမ်းလျှော့ခြင်း(သို့)ပုံမှန်မဟုတ်သောအနံ့နှင့်အရသာရှိပါကမတ်စ်တပ်၍အမြန်ဆေးကုသမှုခံယူပါ။ ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ရေးဘေးကင်းစေရန်အများပြည်သူသုံးသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ်မစီးပါနှင့်(သို့)အများပြည်သူနေရာများသို့မသွားပါနှင့်။